РЕФЕРАТ

Королева Петра Алексеевича

Тема: Опыт разработки биографического справочника «Профессора и доктора наук Белорусского государственного университета»

Ключевые слова: биография, доктора наук БГУ, история БГУ, биографическая статья, персоналии.

Актуальность: необходимость дополнения списка персоналий и уточнения имеющейся в издании информации в связи с появлением и развитием новых видов информационного поиска (в основном связанных с масштабным развитием сети Интернет).

Цель дипломной работы — разработать биографические статьи для биографического издания «Профессора и доктора наук Белорусского государственного университета».

Объект работы – Биографическое издание «Профессора и доктора наук Белорусского государственного университета».

Предмет – биографическая статья биографического издания «Профессора и доктора наук Белорусского государственного университета»

В основе методологии дипломной работы лежат: Биографические пособия. Государственные стандарты Республики Беларусь, регламентирующие применение библиографических терминов, записей и правил составления изданий. Электронные ресурсы. Монографии и методические рекомендации составления биографических пособий и справочников.

Основные положения, выносимые на защиту. С каждым годом оборот и потребление информации увеличивается, интерес людей к прошлому растет, что приводит к необходимости разработки более комфортного восприятия информации, как для изучения биографий исследуемой персоналии и библиографических источников, так и для удовлетворения обывателей. Ракурс дипломной работы направлен на практическое применение разработки рекомендаций ПО организации И правил оформления биографического издания, которые позволяют создать четко структурированное пособие научного характера с понятной простому обывателю структурой и текстом.

Структура и объем дипломной работы. Дипломная работа состоит из введения, трех глав, заключения, списка использованных источников и литературы. Общий объем работы — 59 страниц. Из них: список источников и литературы — 4 (44 наименований), реферат на русском и английском языках — 2

.

REPORT

Korolev Petr Alekseevich

Topic: Experience in developing a biographical reference book «Professors and doctors of Sciences of the Belarusian State University»

Keywords: biography, Doctor of Sciences of BSU, history of BSU, biographical article, personalities.

Relevance: the need to supplement the list of personalities and clarify the information available in the publication in connection with the emergence and development of new types of information search (mainly related to the large-scale development of the Internet).

The purpose of the thesis is to develop a biographical article for the biographical publication "Professor and Doctor of Sciences of the Belarusian State University".

The object of the work is the Biographical publication "Professor and Doctor of Sciences of the Belarusian State University".

Subject – biographical article of the biographical publication «Professor and Doctor of Sciences of the Belarusian State University»

The methodological basis of the thesis was state standards of the Republic of Belarus, regulating the use of bibliographic terms, records and rules for the compilation of publications. Monographs and methodological recommendations for the compilation of biographical manuals and reference books. Biographical manuals. Electronic resources.

The main provisions submitted for defense. Every year, the turnover and consumption of information increases, people's interest in the past grows, which leads to the need to develop a more comfortable perception of information, both for studying the biographies of the studied person and bibliographic sources, and to meet the interests of ordinary people. The perspective of the thesis is aimed at the practical application of the recommendations for the organization of the development and rules for the design of a biographical publication, which allow you to create a clearly structured manual of a scientific nature with a structure and text that is understandable to the common man in the street.

Structure and scope of the thesis. The thesis consists of an introduction, three chapters, a conclusion, a list of references and literature. The total volume of work is 59 pages. Of these: the list of sources and literature -4 (44 titles), the abstract in Russian and English -2